

# **Institutional review board statement**

**Name of Journal:** World Journal of Cardiology

**Manuscript NO:** 37933

**Manuscript Type:** Original Article

## **Retrospective Study**

Preventive fraction of physical fitness on risk factors in cardiac patients: Retrospective epidemiological study

**Authors:** Maxime Caru, Ph.D., Laurence Kern, Ph.D., Marc Bousquet, M.D. and Daniel Curnier, Ph.D.

**Type of study:** Retrospective epidemiological study

**Service de Cardiologie**

Docteur M. BOUSQUET  
Docteur A. CHADLI  
Docteur J.L. GARCIA  
Docteur H. KERROS  
Docteur F. MUCKE  
Docteur L. RICHARD  
Docteur L. SOUKARIE

Fax Hospitalisation : 05.61.39.34.43  
Fax Secrétariat : 05.61.39.34.80

**Monsieur LIAN-SHENG MA**  
Founder and Chief Executive  
Officer

Je soussigné, Docteur Marc BOUSQUET, Cardiologue à la Clinique de Saint-Orens, Médecin Coordinateur du service de Cardiologie et Président de la CME à la date de l'étude, certifie que l'étude indentifiée «**numéro de manuscrit : NO : 37933 ; Title : Preventive fraction of physical fitness on risk factors in cardiac patients : retrospective epidemiological study**» est une étude épidémiologique rétrospective sur les données cliniques anonymisées. Cette étude respectait les critères de la Convention d'Helsinki, ainsi que les lois Françaises ayant cours au moment de sa réalisation (n°2004-806 ; 9 Août 2004).

Je vous prie d'agréer mes salutations distinguées.

**Docteur Marc BOUSQUET**  
**10002869575**



## **Translation of Dr. Marc Bousquet's letter**

I, the undersigned, Dr. Marc BOUSQUET, Cardiologist at the Clinic of Saint-Orens, Cardiology Physician Coordinator and Chairman of the Medical Board of Establishment at the time of the study, certifies that the study identified " **Manuscript NO: 37933; Title: Preventive fraction of physical fitness on risk factors in cardiac patients: Retrospective epidemiological study** » is a retrospective epidemiological study on anonymized clinical data. This study complied with the criteria of the Helsinki Convention, as well as the laws of France at the time of its achievements (n ° 2004-806, August 9, 2004).

Please accept my best regards